
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 21. september 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1827 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besva-

res endeligt. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 1827:  

”Mener ministeren, at Styrelsen for Patientsikkerheds tilsynsbesøg er heldækkende 

eller mener ministeren, at der skal mere til?” 

 

Svar: 

Med henvisning til mit svar på SUU alm. del – spørgsmål 1826 er det min opfattelse, 

at vi med det nye ældretilsyn under Styrelsen for Patientsikkerhed har fået et både 

godt og vigtigt løft af tilsynet med ældreplejen.  

 

Som jeg har tilkendegivet i flere sammenhænge, mener jeg dog også, at der er brug 

for, at vi får styrket opfølgningen på de problemer, som tilsynene finder. Tilsyn hand-

ler ikke kun om kontrol – de handler i lige så høj grad også om læring og om, at der 

bliver fulgt ordentligt op ude på plejeenhederne, så fejl og mangler bliver rettet.  

Det har tilbagemeldingerne fra ældretopmødet tidligere på efteråret også bekræftet 

mig i.  

 

 

Med venlig hilsen 
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